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UNIFIL Vereniging

www.unifilvereniging.nl   
info@unifilvereniging.nl

Sociale media NUV 
facebook.com/UnifilVereniging
facebook.com/ned.unifil.vereniging

De Nederlandse UNIFIL Vereniging (NUV) 
is in 1999 opgericht en is in principe 
alleen vóór Unifillers, Dutchbatt en 
Dutch Infantry Coy en hun familieleden. 
De NUV heeft zich voor de periode 2016-
2020 het volgende ten doel gesteld:

Saamhorigheid
Saamhorigheid werd in Libanon als een 
groot goed ervaren en is de basis van 
onze vereniging. De NUV ondersteunt 
dit door ontmoetingsmomenten te 
organiseren of te ondersteunen met 
faciliteiten. SHARING MOMENTS! Lid 
zijn van onze vereniging moet voelen 
als ‘thuis’ komen, verbonden met ‘toen 
en nu’. Het ‘wij-gevoel’ straalt trots uit, 
versterkt de onderlinge band en heeft 
een duidelijke en positieve uitstraling 
naar onze omgeving. Het draagt bij 
aan de herkenning en erkenning van 
UNIFIL als missie en onszelf als UNIFIL 
veteranen. Iedere vijf jaar wordt door 
de NUV een grote landelijke reünie 
georganiseerd.

Informatie en communicatie
Het is belangrijk om onze missie op de 
kaart te houden en te bewaren voor 
de toekomst. De NUV streeft naar een 
genuanceerd beeld van de missie, haar 
veteranen en hun ervaringen. Goede 
contacten en samenwerking met de 
pers/media, Defensie, ons eigen 44 
Pantserinfanteriebataljon RI JWF, orga-
nisaties voor veteranen en bijv. militaire 
musea zijn essentieel. Het verenigings-
blad Dubbel Vier verschijnt eens per 
drie maanden en wordt breed gelezen! 
De vereniging heeft een eigen website 
en is actief op sociale media. Actueel 
nieuws over activiteiten, veteranenda-
gen en veteranen in het algemeen dra-
gen bij aan verbondenheid. Er is een 
factsheet ontwikkeld met achtergrond 
en informatie over de missie. De ambitie 
is om in de komende jaren te zorgen 
voor een database met gegevens, 
feiten/gebeurtenissen, namenlijsten, 
kaarten, foto’s van posten en materieel 
en mensen, etc.

Belangenbehartiging 
Binnen de mogelijkheden die het be-
stuur heeft, informeert de NUV instan-
ties zoals Defensie, de IGK (tevens belast 
met veteranenzaken), de defensieom-
budsman, politici, organisaties voor ve-
teranen etc. en stelt als dat nodig is de 
specifieke omstandigheden van onze 
veteranen aan de orde. We willen luis-
teren naar dat wat er leeft en goede, 
functionele contacten hebben met onze 
leden en alle betrokkenen. In de komen-
de vijf jaar wil de NUV uitgroeien tot DE 
belangenbehartiger van én voor alle 
Unifillers.

Representatie
De NUV komt binnen haar 
mogelijkheden op voor de belangen 
van Unifillers. Daarbij streven wij naar 
herkenning, erkenning en waardering. 
Periodiek overleg vindt plaats met het 
Ministerie van Defensie, de Politiek, 
RI JWF, het Veteranen Platform (VP), 
het Veteraneninstituut (VI), De Basis, 
gelijkgestemde veteranenorganisaties, 
het VFonds, het Nederlands Instituut 
voor Militaire Historie, etc.

Herdenken 
De negen oud collega’s, wier namen op 
het UNIFIL monument in Havelte staan, 
hebben tijdens onze missie het hoog-
ste offer gebracht, hun leven. Unifillers 
hebben daar het diepste respect voor. 
Zij en hun families/nabestaanden ver-
dienen voor altijd ons respect en onze 
aandacht. Nabestaanden worden meer 
betrokken bij activiteiten. Wij geven 
zichtbaar blijk van respect door bij de 
jaarlijkse herdenkingen in Amsterdam, 
Loenen en bij het Monument te Havel-
te als eenheid of delegatie aanwezig te 
zijn. Betrokken, trots en representatief! 
Unifillers worden in toenemende mate 
gevraagd om te fungeren als erewacht 
bij een uitvaart met veteranen-eer van 
een overleden Unifiller. 

Ondersteuning 
Het Landelijk Zorgsysteem Veteranen 
(LZV) kent een nuldelijnsondersteuning 
component. Het VP is opgedragen de 
nuldelijnsondersteuning uit te voeren 
en voor de toekomst te verankeren. 
Nuldelijnsondersteuning is steun 
dichtbij, Unifillers die dus andere 
Unifillers helpen. Op de website en 
in de Dubbel Vier staat een overzicht 
van de landelijke dekking van onze 
nuldelijnsondersteuners. 

Ereleden NUV
Louis Verhoeven  (2013)
Berry Diestelhof  (2016)
Hans van Lent  (2016)

Bestuursleden NUV
Voorzitter:  Yeb-Jan Joustra
voorzitter@unifilvereniging.nl 

Secretaris:  Verdi van Hilten
secretaris@unifilvereniging.nl 

Penningmeester en ledenadministratie: 
Sjak Neelen
penningmeester@unifilvereniging.nl
Ericalaan 16, 6086 CV  Neer
Tel. 06-21535205

Lid bestuur (Merchandising en activitei-

De activiteiten van de NUV worden mede 
mogelijk gemaakt door een bijdrage van 
het vfonds.

ten): Berry Diestelhof
merchandising@unifilvereniging.nl
tel. 0575-520435

Lid bestuur (activiteiten): Joop Hoek
activiteiten@unifilvereniging.nl 
Tel. 06-54631686

Commissieleden NUV
Redactie Dubbel Vier
redactie@unifilvereniging.nl

Social Media: Hans van Lent

Ceremonieel: Erik van Till

Nuldelijnszorg en Sociaal Fonds: 
Cees van Ingen

Commissie van Beroep: Fred Krijnen, Marvin 
Kuiper, Jan van Halen
cvb@unifilvereniging.nl 

Webmaste: www.unifilvereniging.nl
Bart van Lier, Pieter Mielen, Sjak Neelen, 
Dick Bronder
webmaster@unifilvereniging.nl
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Van de voorzitter

Beste leden en lezers,

Colofon

Dubbel Vier, uitgave van de Nederlandse 
UNIFIL Vereniging

Jaargang 18, nr. 4, december 2017 
 
Oplage 1.300 stuks

Drukker Editoo B.V.

Redactie redactie@unifilvereniging.nl

Adreswijzigingen
Alleen schriftelijk doorgeven aan:
Ledenadministratie NUV 
S. Neelen
Ericalaan 16
6086 CV  Neer

Adverteren in de Dubbel Vier
Ondersteun het werk van de vereniging 
en adverteer in de Dubbel Vier. De 
Dubbel Vier wordt niet alleen thuis door 
de leden van de vereniging gelezen, 
maar is steeds meer te vinden in 
openbare en veteranengelegenheden.  
Dat maakt het nemen van een adverten-
tie des te interessant voor u/uw bedrijf. 
Laat u informeren over de mogelijk-
heden redactie@unifilvereniging.nl en 
penningmeester@unifilvereniging.nl

Aanleveren kopij en fotomateriaal
Graag ontvangt de redactie artikelen 
en foto’s voor de Dubbel Vier. Bij 
het aanleveren van foto’s: graag in 
voldoende formaat in verband met de 
drukkwaliteit. 

De redactie behoudt zich het recht voor 
ingezonden stukken in te korten of om 
er veranderingen in aan te brengen.

De artikelen in de Dubbel Vier hoeven niet 
noodzakelijkerwijs de zienswijze van het 
bestuur weer te geven.

Overname artikelen
Overname van artikelen is toegestaan 
met bronvermelding en toezending 
van een exemplaar aan adres van de 
secretaris. 

Inleveren kopij voor de Dubbel Vier
De deadlines voor de Dubbel Vier staan 
vermeld op de website van de NUV.

De deadline voor Dubbel Vier 1-2018 
is 21 februari 2018

Foto voorpagina: 
Erik Kuiper

Voor u ligt de laatste Dubbel Vier van 2017. Een jaar waarin onze vereniging opnieuw 
in ledental is gegroeid; daar zijn we blij mee en trots op! De groei vindt vooral 
plaats doordat wij als Unifillers, lid van de NUV, meer en meer maten terugvinden 
tijdens bijvoorbeeld (regionale) veteranendagen, de lokale uitreikingen van het 
Draaginsigne Nobel, het samen lopen van De Vierdaagse en andere wandeltochten 
en ook via social media. De NUV biedt daarmee voor steeds meer Unifillers 
een vereniging, waarin je elkaar weer ontmoet, samen momenten/ervaringen 
deelt (’Sharing Moments’), een goede nuldelijnsondersteuning vindt en samen 
leuke activiteiten onderneemt! Dit jaar hebben er weer meer evenementen in 
samenwerking met steeds meer gemeentes plaatsgevonden, waar ons gevraagd is 
acte de présence te geven. Unifillers zijn daar bij !!
 
Veel van deze momenten heb ik dit jaar meegemaakt. Eén daar van was op 23 
oktober jl. Die middag reikte de IGK, Luitenant-Generaal Hans van Griensven, op 
de Zwaluwenberg postuum voor de in 1983 in Libanon omgekomen Jan Hoiting 
de Libanese ‘Medal of the Wounded’ uit aan zijn broer Henk Hoiting. Een mooie 
uitreiking!

Voor UNIFIL-militairen die hun leven hebben gegeven, heeft de Libanese regering 
de dankbaarheid van haar bevolking voor onze inzet vertaald in de toekenning van 
een medaille. Zo is deze onderscheiding ook toegekend aan Jan Hoiting en alle 
andere omgekomen Unifillers. Dank aan IGK en in het bijzonder zijn stafofficier Lkol 
Ton van Mastrigt voor hun inzet!

Henk Hoiting en zijn echtgenote waarderen het zeer, hoe zij als nabestaanden door 
ons betrokken worden bij verschillende initiatieven. En voor ons allen mooi om te 
ervaren, hoe zij en andere nabestaanden meer en meer belangstelling tonen voor 
het wel en wee van collega Unifillers. 
  

In 2019 zal er weer de UNIFIL Reünie 
worden georganiseerd. Tijdens onze 
komende Algemene Leden Vergadering 
in maart 2018 zullen wij u hierover meer 
kunnen informeren.

Ik wens ons allen veel leesplezier en 
onszelf, onze familieleden en dierbaren 
een in alle opzichten mooi en gezond 
2018!

Yeb-Jan Joustra 
voorzitter
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Kameraadschap tussen WOII veteranen en Libanon veteranen

Veteranen die andere veteranen helpen gebeurtenissen verwerken, dat is iets wat ik – als dochter van een Libanon vet-
eraan – vaak om mij heen zie gebeuren. Sjuul de Vries en Jan de Meester zijn daar twee, heel bijzondere, voorbeelden 
van. Samen met Stichting 18 september uit Eindhoven nemen zij elk jaar een twee of drietal Tweede Wereldoorlog 
veteranen uit Engeland, Wales en Amerika een week op sleeptouw. De twee Libanon veteranen doen het vooral voor de 
oude mannen, maar stiekem ook wel een beetje voor zichzelf.

Jan de Meester en Sjuul de Vries zijn al ruim 30 jaar vrienden, 
maar sinds een paar jaar begeleiden ze Tweede Wereldoorlog 
veteranen. Dit doen ze jaarlijks samen met het 18 september 
comité. Dit comité is opgezet om elk jaar de bevrijding van 
Eindhoven groots te herdenken. Ze halen daarom ook elk jaar 
twee of drie veteranen die Eindhoven bevrijd hebben naar Ne-
derland. 

Hoe het allemaal begon
Het 18 september comité bestaat voor een groot deel uit fa-
milie van Jan. Zijn zwager Raymond was drie jaar geleden be-
gonnen met een crowdfunding om Engelse en Amerikaanse 
veteranen naar Nederland te krijgen. Jan gaf toen meteen aan 
te helpen: “Ik had veel snipperdagen over die ik daar graag 
voor wilde gebruiken. Ik heb deze toen gebruikt en mijn baas 
vond het zo’n mooie instelling dat ik zelfs de auto van de zaak 
mocht gebruiken.”

Sjuul is bij het 18 september comité gekomen door Jan: “Hij is 
een oude vriend van mij. We hebben elkaar leren kennen bij 
de scouting en de hondenclub. Het eerste jaar, dat de vetera-
nen naar Nederland kwamen, heb ik bij twee diners gezeten 
en mocht ik een keer mee als begeleider naar een middelbare 
school.” Dat beviel Sjuul wel goed en had meteen voor het jaar 
daarop de week vrij gekomen om fulltime te kunnen helpen.

Het begeleiden van WOII veteranen
Komend jaar is dan al weer het vierde jaar dat ze de veteranen 
een week begeleiden. “It’s a dream come true.” zeggen Jan en 
Sjuul, wanneer ik vraag hoe het is om met deze veteranen rond 
te mogen lopen. “Het is heel moeilijk te omschrijven. Het is het 
meest dankbare wat ik tot nu toe heb meegemaakt.” vertelt 
Jan. Ik zie dat de mannen het moeilijk vinden om hun ervarin-
gen in woorden uit te drukken. Zo’n week is een rollercoaster: 
zowel emotioneel als mentaal. In de week van 18 september 
gaan ze dineren met de burgemeester, zijn ze aanwezig bij 
het fakkeldefilé en bezoeken ze zoveel mogelijk middelbare 

De WOII veteranen
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scholen. “Dat is de enige opdracht die we van ze meekrijgen.” 
vertelt Sjuul lachend, “Ze willen hun verhaal zo vaak en zo veel 
mogelijk vertellen zodat de nieuwe generatie er misschien 
voor kan zorgen dat zoiets gruwelijks niet weer gebeurt.”

De dochters van de veteranen komen ook jaarlijks mee om 
te begeleiden en de verhalen van hun vaders te horen. Vaak 
is het namelijk zo dat de dochters in Nederland pas te horen 
krijgen wat hun vaders allemaal hebben doorgemaakt. Sjuul 
kan wel uitleggen hoe dit komt: “Dat is de speciale band van 
veteraan tegenover veteraan. Zonder iets te zeggen begrijpen 
wij elkaar, waardoor er ooit verhalen naar boven komen die 
hun eigen dochters nog nooit echt hebben gehoord.”
 
Hun mooiste herinnering van dit jaar is voor beiden hetzelf-
de: achterin een klaslokaal zitten, horen wat de kinderen te 
vragen hebben en daarna de uitgebreide antwoorden van de 
veteranen: “Maar dan wel een antwoord in de zin van dat ze 
er in deze maatschappij er ook iets aan kan hebben. Je lost 
met vechten niks op.” zegt Sjuul. Voor Jan zit er nog een per-
soonlijk ‘mooi’ puntje aan dit jaar: “Dat je toch weer elke keer 
met tranen afscheid moet nemen. Je merkt dat zij het heel erg 
vinden dat wij elkaar misschien nooit meer zullen zien. Het is 
emotioneel maar ook mooi.”

Hun eigen oorlogservaring
Jan en Sjuul zijn zelf ook veteranen. Sjuul heeft van eind ‘82 tot 
begin ’83 in Libanon gezeten bij de Staf Staf Verzorgingsgroep 
als KPL-kok en menagemeester: “Ik kookte voor ongeveer 180 
man: de officiers, BHP-post, de MP en natuurlijk mijn eigen 
manschappen.” Jan heeft van mei tot december ’80 bij het Ge-

niepeloton gezeten, waar hij het woon- en werkklimaat voor 
de inwoners van Libanon verbeterde. 

Joe Cattini (94)
Op 20-jarige leeftijd werd Engelsman Joe Cattini, behorend 
tot de C Troop 342 Battery 86th Hertfordshire Yeomanry Fields 
Regiment Royal Artillery, ingezet voor de operatie Market Gar-
den. In deze heftige tijden heeft Cattini – meer dan vaak- een 
engeltje op zijn schouder gehad: “In het Reichswald onplofte 
boven ons – we waren met zijn vieren – een granaat. Mijn bes-
te vriend naast me werd getroffen door scherven die zijn hart 
en longen indrongen. Ik probeerde het bloeden te stelpen – 
in de Civil Service had ik een EHBO-opleiding gehad – maar 
dat hielp niet. De andere twee raakten ook gewond, maar niet 
ernstig. Ik was de enige die geen schrammetje had opgelo-
pen.” Nu komt Cattini jaarlijks terug naar Eindhoven om zijn 
ervaringen te delen met de nieuwe generatie en hun te be-
hoeden op een nieuwe oorlog: “Als je jong bent, denk je dat 
oorlog een spel is. Iets waar je om kunt lachen. Oorlog is iets 
serieus. Het heeft effect op iedereen!”

Ken Thiis (94)
In juni 1944 zette Ken Thiis – vrijwillig opgegeven - met het 
8ste bataljon van het Middlesex Regiment, een ‘Machine Gun 
Batallion’, voet aan wal in Normandië. Voor hem zouden de 
oorlogshandelingen in Noord-Duitsland eindigen, toen de 
Duitsers zich al hadden overgegeven. “Wij lagen ergens in 
Noord-Duitsland in positie. Een Duitse boer was bezig om gier 
over zijn land uit te rijden. Maar dat deed hij pas wanneer hij 
wist dat de wind onze kant op blies. Ik waarschuwde de man 
om dat niet nog eens te doen. Maar hij deed het toch. Toen 

De gastles door de veteranen op een middelbare school in Eindhoven WWII veteraan Ken Thiis met Unifiller Sjuul de Vries

Joe Cattini met de burgemeester van Eindhoven John Jorritsma 
18 september 2017
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schoot ik met mijn bren (een volautomatische lichte mitrail-
leur) de tank lek en leeg. De boer was ontzettend kwaad. ‘Ik 
had het je toch gezegd”, voegde Ken de boer toe. “I warn only 
once….” Vanuit Frankrijk was hij met zijn eenheid opgetrokken 
naar België en vervolgens naar Nederland: “Het leek voor ons 
wel of we thuis kwamen, zo goed werden we hier in Neder-
land ontvangen” herinnert Thiis zich.

Bill Pendell (96)
Welshmen Bill Pendell wilde in 1941 bij de infanterie, maar 
werd na een zes maanden durende training ingedeeld bij de 
Royal Signals van de 11th Armoured Division. Tijdens D-day 
landde Pendell als koerier op Gold Beach en werd daarna 
ingezet als verkenner. Ondanks dat Pendell moeite had met 
gezag, werd hij een uitstekend militair die als verkenner troe-
penbewegingen en posities moest bepalen. “I was always on 
my own.”, zegt Pendell ruim zeventig jaar later. “Ik had alleen 
een stengun, maar die kon ik bijna nooit gebruiken omdat ik 
dan mijn positie zou verraden.” Toen de Duitsers op 16 decem-
ber hun Ardennenoffensief inzetten, moest de 11th Armoured 
Division bruggen beschermen om de Duitse opmars te stop-
pen. Op 15 april 1945 trok Pendells divisie naar het noorden 
van Duitsland, waar ze het concentratiekamp Bergen-Belsen 
bevrijdde. Pendell heeft hier pas één keer kort over gepraat 
- bijna zeventig jaar later - toen de mannen een middelbare 
school bezochten.

Kameraadschap
Het is mooi om te zien hoe Jan en Sjuul, soms iets gestrest, 
met elkaar samen te zien werken. Als de een iets doet, weet 
de andere daar bijna naadloos hierop op in te spelen. Jan: 
“Dat is ook de reden dat het tussen Sjuul en mij zo goed 
klikt. We weten zonder iets te zeggen precies wat we moe-
ten doen. Dat heeft de onderlinge kameraadschap met ons 
gedaan. Dan zie je maar dat een dienstplicht helemaal niet 
zo slecht was.” 

Dan komt het afscheid. Ondanks dat ik niet de volledige tijd 
aanwezig ben, kennen de mannen mij wel. Ze hebben een 
plekje in Sjuul en Jan, maar ook zeker in mijn hart gekregen. 
En wanneer dan op donderdagavond na het afscheidsdiner 
een 96-jarige Bill Pendell je vastpakt, bedankt en tegen je 
zegt: “Girl, go out and do something with your life”, dan laat 
je toch wel een paar traantjes.

Tekst en foto’s: Noortje de Vries

Bill Pendell

 Unifillers Jan de Meester en Sjuul de Vries met in hun midden Bill Pendell Eindhoven 18 september 2017 het defilé

Eindhoven 18 september 1944 de bevrijders worden ontvangen
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Van de penningmeester

Het einde van het jaar nadert weer en onze redactie zit ons allemaal achter de broek. Mijn indruk is dat er een dagtaak 
aan zit om iedereen uit het veld, die beloofd heeft een stukje te schrijven of foto’s aan te leveren, een reminder te 
sturen, te bellen of anderszins er aan te herinneren om de toezegging gestand te doen. Voor iedereen die iets voor de 
vereniging doet is het motto “vrijwilligerswerk is niet vrijblijvend ” van toepassing. Net zoals toen in Libanon moeten 
we blindelings op onze (mede redactie) maten kunnen vertrouwen. “Een man een man, een woord een woord” is in onze 
gelederen nog steeds het hoogste goed. Als je de gemaakte afspraken niet nakomt, word je niet meer serieus genomen 
in veteranenland.

Ook ik heb de prioriteit om iets voor de DV te schrijven naar 
voren geschoven. Om de redactie in de gelegenheid te stellen 
om tijdig voor kerst de DV op ons bordje te presenteren. Ik ben 
razend benieuwd wat Erik Kuiper dit jaar voor de cover van 
ons magazine heeft bedacht. Voor de cover van jaargang 17 
nr. 4 heeft hij met diverse artikelen uit de merchandise shop 
het plaatselijk tuincentrum bezocht voor een fotoreportage.

Zoals al eerder gemeld valt het na de vakantie stil. We hebben 
nog wel gewandeld met de groep. Op 2 september Airborne 
in Oosterbeek en op 28 oktober de Mallard mars in Nieuwdorp 
(Z) met weinig Zeeuwen in de wandelgroep. Dat was het dan 
volgens mij dit jaar. Frans Wim Smits, de rechtsvoorman met 
vaandel, gaat om persoonlijke redenen zijn taken in de wan-
delgroep overdragen. Ik zal die rooie uit Helmond missen in 
de contacten tussen de wandelgroep en het NUV bestuur. 
Frans-Wim heeft aan de wieg gestaan van de van UNIFIL Mar-
ching Group. Maar het is tijd om te roteren.

Met betrekking tot de contributie inning zijn er nog 50 non 
betalingen die de aandacht behoeven. Van 37 leden werd nog 
een keer de incasso op 30 november 2017 aangeboden, en 13 
leden kregen in diezelfde week een brief om alsnog aan hun 
verplichtingen te voldoen. Leden, die de contributie niet beta-
len, halen we met ingang van de verzending september editie 
van de DV verzendlijst. Leden, die problemen hebben met de 
betaling van hun bijdrage, kunnen zich altijd bij mij melden 
voor een oplossing.

De contributie inning 2018 met een incasso opdracht staat 
gepland voor 31 januari 2018. De contributie bedraagt voor 

het volgende jaar €  26. Bij de incasso staat je militaire registra-
tienummer vermeld als referentie. Ons bankrekeningnummer 
is NL 94 RABO 0140 9256 86 en staat ook op onze website. 
Zorg ervoor dat ik jou niet achter de broek moet zitten met be-
trekking tot openstaande contributiebetalingen. Ik ben niet 
zo’n aardige kerel als ons redactielid Erik Kuiper in woord en 
geschrift. Voor diegenen, die nog steeds geen automatische 
bankincasso hebben afgegeven, valt de contributie nota 2018 
in de eerste week van januari 2018 op de deurmat met de bes-
te wensen voor het nieuwe jaar.

Berry en Arie (Boekestijn) zijn goed bezig dit jaar. Ze hebben 
eind november 2017 de merchandise omzet van het hele 
voorgaande jaar 2016 als overschreden. 

Ik wijs jullie op het onderdeel JWF in de merchandise shop.  
Dasschuif, manchetknopen, coin, flacon, en nu de nieuwe swe-
ater met JWF logo. In de samenwerking met het “44 Pantser-
infanteriebataljon Regiment Johan Willem Friso” (44 PAINFBAT 
JWF) hebben we voor hen een eigen hoekje op onze website 
gemaakt. We gaan dit nog voor het einde van het jaar onder 
hun aandacht in Havelte  brengen met de gratis verstrekking 
van 1.000 gratis winkelwagenmuntjes met JWF logo en op de 
achterzijde van het muntje onze webwinkel.

Bij het schrijven van dit artikel hadden we 1.310 leden op de 
lijst staan. De verwachting is dat we daar een paar mensen van 
kwijt raken begin 2018 die dan hun verplichting 2017 nog niet 
hadden voldaan. 

Onze vrijwilligster Iris van de UNIFIL Vereniging is vol verve 
aan haar taak begonnen. Maar op enig moment is het toch 
lastig om de ledenlijst met elkaar te delen zoals oorspronkelijk 
de bedoeling was. Nadat ze met succes haar opleiding heeft 
afgerond, is ze aan het werk gegaan bij een gemeente. Eind 
dit jaar en begin volgend jaar hoop ik dat ze haar taken weer 
op kan pakken.

Ik hoop jullie allen te mogen ontmoeten op de Libanon ont-
moetingsdag op zaterdag 13 januari 2018 in Eindhoven, 
Smitsstraat 17. Het is de 10e keer dat dit in samenwerking met 
het stichtingsbestuur van de Treffer wordt georganiseerd. On-
langs heeft dit navolging gekregen in Bovensmilde en Doe-
tinchem. Het zaad om regionale activiteiten te organiseren 
begint langzaam te ontkiemen in veteranenland.

Ik wens u en de uwen fijne feestdagen, een goed en vooral 
blauw 2018

Sjak Neelen, uw penningmeester
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Na 35 jaar eerherstel voor UNIFIL veteraan Eric Smits

Op zaterdag 7 oktober ontving Unifiller Eric Smits namens Commandant Landstrijdkrachten uit handen van de Direc-
teur Personeel en Organisatie Koninklijke Landmacht (DPKL) de Brigade Generaal Kees de Rijke, alsnog de NL Herin-
neringsmedaille Libanon met gesp 1979. En vervolgens uit handen van Kolonel b.d. Rob Sondag het Draaginsigne No-
belprijs.

De ceremonie vond plaats op de Zwaluwenberg te Hilversum 
(zetel van de Inspecteur Generaal Krijgsmacht) in het bijzijn 
van zijn familie en 21 wapenbroeders en -zuster van de Char-
lie-Compagnie 44 Painfbat (VN).

Wat was de aanleiding voor deze ceremonie?
Eric werd op 24 maart 1982 als soldaat/boordschutter met zijn 
eenheid uitgezonden naar Libanon. Hij diende voornamelijk 
op post 7-1A. Op 15 juni 1982 stond Eric alleen op wacht bij 
het roadblock. Zijn taak was om voertuigen, burgers en mi-
litairen aan te houden en te controleren. Bij het naderen van 
een voertuig pakte hij zijn wapen, een UZI, en wilde naar het 
roadblock lopen. Daarbij gleed het wapen uit zijn handen en 
raakte de kolf de harde grond waardoor meerdere schoten au-
tomatisch vuur uit het wapen kwamen. Eén van deze schoten 
vloog door de flap van zijn baret en schampte rakelings langs 
zijn schedel. Daarbij een voor trekkend van 15 cm lang en 9 
mm breed. Falangisten die op 10 meter van de post stonden 
gaven samen met eigen collega’s eerste hulp; niet veel later 
nam kapitein arts Wim Frankenmolen het over. Ikzelf was bin-
nen 15 minuten ter plaatse. Ik heb Eric gevraagd wat er ge-
beurd is en heb direct zijn wapen gecontroleerd, dat zich nog 
in dezelfde toestand bevond: conform instructies half geladen 
met de veiligheidsregelaar op safe.

s ’Avonds stond Eric weer op wacht met witte tulband en blau-
we baret (noot: op de foto is duidelijk het gat te zien van de 9 
mm patroon).

De UZI werd aan de TD gegeven ter onderzoek. Normaliter 
had het wapen nooit af mogen gaan. Aangezien ik geen ver-
wijtbaar gedrag kon constateren (van “spelen” of onzorgvuldig 
handelen met het wapen was geen sprake) luidde mijn advies 
aan de Bataljons Commandant dan ook hem geen straf op te 
(doen) leggen. Deze ging daarmee akkoord.

Enkele weken later nam de nieuwe Bataljons Commandant 
het commando over. De nieuwe commandant wilde de disci-
pline van het Bataljon verbeteren en besloot alsnog om enke-
le weken later onder andere soldaat Eric Smits als disciplinaire 
maatregel te repatriëren, ondanks zwaar protest van de Com-
pagnies Commandant. Op 4 augustus werd soldaat Smits op 
het vliegtuig gezet en moest hij zijn dienstplicht uitdienen bij 
het 13 Painfbat Garde Regiment Fuseliers.

Deze strafoverplaatsing heeft mij altijd dwars gezeten. Het 
kostte moeite om Eric bij de laatste (3e) Reünie te krijgen. 
Bij deze reünie nam hij ook zijn kinderen en echtgenote An-
ne-Marie mee. Voor het front van de compagnie hebben we 
toen aan Eric met enig ceremonieel alsnog “namens de com-
pagnie” de medaille uitgereikt. Dat was best een emotioneel 
moment voor zowel Eric als ondergetekende. Maar het zat 
nog niet lekker.  Eind 2016 besloot ik om formeel te trachten 

eerherstel voor Eric te verkrijgen en heb ik zowel de voormalig 
PLV CC Rob Sondag alsook de Compagniesarts Wim Franken-
molen verzocht dit te ondersteunen, wat zij direct toezegden. 
Er is vervolgens veel werk in gaan zitten met als resultaat een 
door -inmiddels- Kolonel b.d. Rob Sondag bijzonder goed 
gemotiveerd schrijven aan Commandant Landstrijdkrachten. 
Deze droeg de DKPL op om het te onderzoeken. Ik kan niet 
anders zeggen, dat dit zeer grondig en zorgvuldig gebeurde 
met als resultaat een positief advies.

De ceremonie op de Zwaluwenberg is door iedereen als in-
drukwekkend en heel mooi ervaren. De DPKL lichtte voor alle 
aanwezigen toe waarom Eric alsnog de onderscheiding kreeg 
en liet vervolgens de beschikking voorlezen. Voor de aange-
treden leden van zijn Compagnie kreeg Eric vervolgens de on-
derscheiding opgespeld. Dit werd gevolgd door een toelich-
ting door Rob Sondag, die helder voor alle aanwezigen aangaf 
waarom UNIFIL werd opgericht en Nederland er troepen heen 
stuurde. Vervolgens speldde Rob het draaginsigne Nobelprijs 
op.

Tenslotte verzocht ik Eric om formeel weer “in te treden”. Op 
de rechterflank van de aangetreden veteranen van onze een-
heid was voor Eric een gat vrijgehouden. Hij is namelijk nooit 
vervangen en op deze wijze werd ook figuurlijk de fout uit het 
verleden goedgemaakt.

Bij de ceremonie was ook Jack Postema van de compagnie 
aanwezig (helemaal uit Zweden overgekomen). Na afloop van 
de ceremonie voor Eric heb ik de eer gehad om Jack voor het 
front van de troep het draaginsigne Nobelprijs op te spelden 
(aan de verkeerde kant weliswaar, met excuus).

Inmiddels heb ik begrepen dat de hele ceremonie als bijzon-
der is ervaren en niet in het laatst door Eric en familie.

Mijn dank gaat uit naar Defensie en iedereen die zich hiervoor 
heeft ingespannen en het toont eveneens dat Libanon des-
tijds voor velen een band heeft geschapen die tijdloos is. De 
onderlinge kameraadschap blijft.

Tenslotte het volgende; de compagnie zal in 2018 opnieuw 
een reünie organiseren. Binnenkort vallen de brieven daar-
voor op de mat.

Tekst en foto’s: Cor Aalbregt, voormalig Commandant-C Cie 44 Painfbat (VN)



Eric Smits met zijn opgelopen hoofdwond, Libanon 15-06-1982 Uitreiking DI Nobelprijs aan Jack Postema

Post 7.1A . www.unifil-de-posten.nl.Uitreiking van het DI Nobelprijs aan Eric Smits

Uitreiking Herinneringsmedaille aan Eric Smits door Bgen Kees de Rijke 
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70 years of Peace- Making in het MUSEON te Den Haag

Op 24 september werd in Den Haag een festival georganiseerd door het MUSEON met als titel : 70 years of Peace-
Making.  Dit festival werd gesponsord door de United Nations . In het MUSEON was een foto tentoonstelling die een 
overzicht gaf van alle VN –missies vanaf medio 1940.  Deze collectie bestaat uit 800.000 foto’s van o.a. blauwhelmen 
over de gehele wereld .  Er hingen ook mooie foto’s van onze missie in Libanon. 

Vanaf 1 januari 2018 zal het Koninkrijk der Nederlanden waartoe ook Aruba, Curaçao en Sint-Maarten behoren, gedurende een 
jaar een zetel innemen in de veiligheidsraad van de Verenigde Naties. Nederland is in maart 2018 een maand lang voorzitter van 
de Veiligheidsraad. Vanaf oktober 2017 zal het Koninkrijk als waarnemend lid de raadsvergaderingen bijwonen.

Dit festival vond tegelijkertijd plaats met de 5e Vredesloop Den Haag, die samen met Unicef werd  georganiseerd en naast het 
MUSEON startte.  Hier deden 5000 sportievelingen aan mee. Het was een mooie dag met veel deelnemers en bezoekers.
Vanwege de samenloop van deze twee festiviteiten in combinatie met het mooie weer en de strategische opstelling van onze 
voertuigen hadden we op deze dag zeer veel contact met de deelnemers, maar vooral met de expats die in Den Haag wonen. 

Het festival was goed georganiseerd en de organisatie heeft de aanwezige blauwhelmen Hans van Lent, Nico Bobeldijk –met 
zoon, Peter vd Broek, Herman Boers en ondergetekende goed verzorgd. Onze aanwezigheid heeft er zeker voor gezorgd dat er 
meer mensen het festival in het MUSEON zijn gaan bezoeken. Het was voor een ieder een geslaagde mooie dag.

Tekst en foto’s: Joop Hoek

Just peace Den Haag

Den Haag 70 years peace bij het MuseonDe UNIFIL YP bij het Museon in Den Haag
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Altijd vooraan! 

Altijd vooraan! Dat is kreet van 44 infanteriebataljon Regiment 
Johan Willem Friso. Altijd vooraan om te beschermen wat dier-
baar is. Ook dit jaar maakten we dat weer waar. Nadat vorig 
jaar in de NAVO-top in Warschau besloten werd om de Balti-
sche landen te ondersteunen, vertrokken militairen van ons 
bataljon als eerste rotatie richting Litouwen. Om specifiek te 
zijn, naar Rukla, een plaatsje kleiner dan Havelte. We kunnen 
een nieuw land toevoegen aan de lijst van missies: Libanon, 
Bosnië, Afghanistan, Irak en Litouwen. Wie had kunnen den-
ken dat we weer op missie zouden gaan naar een Europees 
land? Een modern land op circa 1200 km van Nederland. Een 
vakantieland. De Litouwse democratie is nog vers; twintig jaar. 
Zodoende wordt de vrijheid in Litouwen heel anders beleefd 
dan bij ons. Men voelt de hete adem van de buren aan de 
Oostzijde in de nek. Zeker na het optreden van Rusland in de 
Krim en Oekraïne. De Russische exclave aan de Oostzee die 
omsloten wordt door Polen en Litouwen zou aanleiding kun-
nen zijn voor een dergelijke activiteit. Daarom vroegen Est-
land, Letland en Litouwen de NAVO-bondgenoten om steun. 
De NAVO is sinds dit jaar aanwezig met 18 lidstaten in de Bal-
tische landen; de enhanched Forward Presence. Daar gaat een 
sterk strategisch signaal vanuit; een aanval op één zou een 
aanval op allen betekenen (artikel 5). De Alpha compagnie 
vertrok in maart, aangevuld met specialismen zoals anti-tank, 
mortieren, genie, fire support team, sport, herstel- en de ge-
neeskundige capaciteit van 43 Gemechaniseerde Brigade. In 
mei sloot een Noorse gevechtseenheid zich aan. Een Belgi-
sche ondersteuningseenheid nam onder andere de logistiek 
voor haar rekening. Hierin werd nauw samengewerkt met Ne-
derlandse logistiekelingen. Dit alles onder Duitse leiding. In 
Estland leiden de Britten de Battlegroup en in Letland zijn dat 
de Amerikanen. In juli werden onze militairen afgelost door 13 
Lichte Brigade uit Zuid Nederland. In 2018 zijn we als 44 Pant-

serinfanteriebataljon het hele jaar in Litouwen. We vertrekken 
begin januari met de Delta compagnie en halverwege het jaar 
neemt de Charliecompagnie het over. 

Voor veel militairen zijn de kerstdagen dit jaar dus extra bijzon-
der. Nog even samen met gezin, familie en vrienden voordat je 
elkaar een half jaar moet missen. En ook al is het contact door 
social media niet te vergelijken met de tijd in Afghanistan of 
Irak, en zeker niet met Bosnië of Libanon, waar je het moest 
doen met brieven en een heel zeldzaam telefoontje. Maar een 
half jaar op missie betekent nog steeds, dat je niet aanwezig 
bent bij grote en kleine gebeurtenissen. De eerste stapjes van 
je kindje, zomaar een rotdag van je vriendin waar ze wel een 
hug kan gebruiken, het afzwemmen van je zoon of dochter of 
het kampioenschap van je voetbalteam. 

We strijden voor een wereld waarin mensen in vrijheid en 
veiligheid kunnen leven. Omdat we ervan overtuigd zijn dat 
ieder mens dat verdient. Dat is onze missie en daarvoor gaan 
we op missie. Werken bij Defensie is voor velen van ons een 
levenskeuze omdat we iets willen betekenen voor ons land. 
Een keuze met impact, ook voor onze familie en vrienden. We 
zijn gewone mensen. Maar als het erop aankomt, riskeren we 
desnoods ons leven. Onze vrijheid begint immers bij die van 
een ander. 

Wij voelen ons verbonden met u, juist ook tijdens de feestda-
gen. Namens 44 pantserinfanteriebataljon Regiment Johan 
Willem Friso wens ik u fijne feestdagen en een vredig 2018.

Commandant 44 Pantserinfanteriebataljon RI JWF
Luitenant kolonel D. Bachrach

Lkol Dennis Bachrach bij de Commando Overdracht 44 PAINFBAT
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Libanondag te Doetinchem

Op 11 november organiseerde de Stichting Veteranen Oost Nederland ( SVON) een 
Libanondag in ontmoetingscentrum Spoorzicht te Doetinchem. 

Dit evenement wordt ondersteund door de Nederlandse UNIFIL Vereniging en zo vertrokken 
Hans van Lent en ik naar Doetinchem. Het is een stukje rijden, maar dan heb je ook wat. Wat 
een leuk ontmoetingscentrum/museum is dit voor onze veteranen! Nadat we buiten onze 
spullen opgesteld hadden hebben we ons binnen met onze maten prima vermaakt. De sfeer en 
lunch waren voortreffelijk en de lezing, verzorgd door Sjaak Duine, was inspirerend om naar te 
luisteren en leuk onderbouwd met een film en foto’s. In totaal waren er omstreeks 40 veteranen, 
die er met elkaar een gezellige middag van hebben gemaakt onder het genot van een drankje 
en een hapje. Wat mij betreft: op naar de volgende. 

Tekst en foto’s: Joop Hoek.

Doetinchem Libanondag; de fotoboeken gaan open.
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Even voorstellen: Arie Boekestijn

Mijn naam is Arie Boekestijn, 59 jaar, getrouwd met Annet , 2 
dochters en woonachtig in Teuge. 

Lichting 80-5 en algauw na mijn opkomst van Ermelo 
overgeplaatst naar Amersfoort omdat via de kaderopleiding 
daar ( verkennerspeloton) mijn route naar Libanon “geregeld” 
kon worden. In juli 81 aangekomen op post 7-16 in Al Yatun 
en daar tot december gediend voor de vrede…. Ik weet niet 
hoe het met jullie is of was, maar tijdens die uitzending was ik 
niet zo bewust bezig met dat dienen voor de vrede.  Ik vond 
het een vooral zinvolle invulling van mijn dienstplicht en 
vond het allang best dat ik niet ergens in Duitsland zat weg 
te roesten……

Gaandeweg merkte ik wel dat “mijn” peloton een warm nest 
aan het worden was en dat je er met en voor elkaar moest zijn. 
Leuke dingen beleefd, genoten van alles en ja, ook af en toe 
wat stress situaties,  maar joh, je bent jong en nog 30 dagen en 
een meur dus ……….

 Na het afzwaaien zoveel mogelijk de reünies bezocht en wat 
waterige contacten in stand gehouden, maar Libanon en 
dat gevoel, wat ik daarbij had gehad, raakte steeds meer op 
de achtergrond. Pas veel later ging ik beseffen dat we toch 
wel een unieke periode hebben meegemaakt en merkte 
ik bij mezelf dat die vier maanden daar waarschijnlijk een 
prominentere plaats hadden ingenomen op mijn harde schijf 
dan ik aanvankelijk besefte. 

Een aantal jaren geleden zijn we, op initiatief van Evert Mosch, 
het peloton weer bij elkaar gaan sprokkelen en hebben 
we een fantastisch weerzien beleefd.  Dat heeft zich dit jaar 
weer herhaald en we gaan ervan uit dat het een regelmatig 
terugkerend weerzien gaat worden. En niet alleen bij mij maar 
volgens mij ook bij de anderen blijkt onze uitzending toch wel 
-een vooral positieve- indruk achter gelaten te hebben.

Al vanaf de allereerste mogelijkheid om lid te kunnen worden 
van een vereniging van Libanongangers heb ik  mij daarbij 

aangesloten, maar ik was vooral een slapend lid. Ik las de 
Dubbel Vier, maar bezocht geen vergaderingen en ging ook 
niet naar herdenkingen en dat Nobel speldje moesten ze 
vooral maar opsturen………….. 

Afgelopen voorjaar echter zag ik de oproep staan om Berry 
Diestelhof bij te staan bij zijn merchandise activiteiten. Berry 
woont op plas-afstand van mij en in een onbewaakt moment 
heb ik een mailtje eraan gewaagd. Berry en Sjak Neelen waren 
er als de kippen bij om dat direct maar even vast te timmeren 
en zaterdag 7 oktober heb ik –als jongste bediende- de 
merchandise tafel bemand bij de Libanondag in Bovensmilde.  
Het was zoals ik verwachtte, een hartelijk weerzien tussen 
maten, grote verhalen……, maar vooral respect en blauwe 
baretten, speldjes, uniformen en een : Jij bent ook in Libanon 
geweest, dus je bent één van ons…. gevoel.  En dat gevoel 
is best wel aangenaam, roept prettige herinneringen op en 
smaakt naar meer.

 Het tij kan dus keren, …………jaren geleden vond ik de 
veteranendag vooral een bijeenkomst voor naar erkenning 
hunkerende –kijk–mij-eens-figuren, zeker als ze dan ook nog 
een oud uniform aantrokken.  En nu ga ik me zelf inzetten 
voor de vereniging, heb ik mijn uitzending vast laten leggen 
op mijn bovenarm en  probeer ik volgend jaar in Den Haag 
aanwezig te zijn.                                  
                         
Jullie gaan mij vaker aantreffen in en achter de NUV-
merchandise-stand

Ik zeg graag: Tot ziens bij één van die gelegenheden!  
Arie Boekestijn 

Arie Boekestijn in 
Libanon bij roadblock 

7-10A weg Haris - Kafra
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Nieuws van de webshop

Kijk voor meer UNIFIL - of JWF artikelen, zoals deze sweater, 
bij de webshop op www.unifilvereniging.nl 

Passend voor de tijd van het jaar; Oliebollen in Libanon, Haris Oud en Nieuw 1979-1980 foto Gerard Teuwisse

Voor de agenda

Noteert u vast de datum voor de komende Algemene 
Ledenvergadering van de NUV. Deze wordt gehouden op 
17-03-2018. 

Plaats en tijd volgen nog. 
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Reünie Stafwacht 1979/1980 Al Yatun

Eindelijk. Na ruim 37 jaar een reünie van het Stafwacht Peleton. Het was even zoeken naar de juiste adressen, maar toch 
een aardig eind gekomen. 9 september j.l. 15.00 uur was het dan zover, een reünie van het Stafwacht Peloton.

De locatie was te Schipluiden. Wat was het geweldig om 
elkaar eens na zoveel jaren weer te zien en te spreken. De club 
was niet al te groot, maar dat kan altijd nog groeien bij een 
eventueel vervolg.

Om 15.00 uur verzamelde de eerste mannen zich bij mij in de 
“Bunker” te Schipluiden. Dat was op zich al een feest. Soms 
even goed kijken of er nog wat herkenbaars te zien was in het 
gezicht van toen. Allemaal een paar kilootjes aangekomen 
maar verder niets veranderd.

De eerste verhalen ontstonden onder het genot van een 
drankje van: “Weet je nog ….. ?”.

Er werd heel veel over en weer gepraat en herinneringen 
opgehaald en er werd natuurlijk veel gelachen om bepaalde 
situaties. Maar ook mindere leuke dingen kwamen ter sprake. 
Om 18.00 werd er een blauwe hap aangevoerd en daar werd 
gretig gebruik van gemaakt. Na het heerlijke eten vervolgden 
we de avond met een film over de tijd in Libanon en over 
het hedendaagse leger. Al met al indrukwekkend en soms 
emotioneel om het terug te zien.

De avond ging tot in de late uurtjes door, en bij het afscheid 
nemen hebben we ons voorgenomen het niet meer zolang 
te laten duren voor een vervolg. En hopelijk met wat meer 

personen, die toendertijd op Al Yatun geplaatst waren 
(Stafwacht, Genisten, Stafpersoneel).

Aanwezig waren Henk Udes met vrouw, Rob Samoeradi, 
Ton Kaptein, Karel Elands, Rob Schnezler met vrouw, Hans 
de Zwaan met vrouw, Oscar Warmer met vrouw en Joop 
Alsemgeest.

Ik heb er enorm van genoten, bedankt jongens voor jullie 
aanwezigheid en hopelijk tot ziens !

Joop Alsemgeest (Kpl 1 chauffeur YP408 Stafwacht Peloton)

Reünie oud post 7-8, hier op bezoek in het Militair Museum in Soesterberg oktober 2017
Foto: Harrie Morsink 
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Oefening Blauw Koord november 2017
 

Op zondag 12 november hebben we een gezellig etentje gehad met de maten in Havelte en daarna ons verplaatst naar 
de Johannes Postkazerne om ons voor te bereiden op oefening Blauw Koord.

De veteranen die dit keer meegingen waren Ralph Emmel, 
Klaas Cock, Herman Boon, Jan Ursem, Joop Hoek en Wouter 
Bolder. We keken nog een keer naar de weersvoorspelling 
voor maandag 13 november en gelukkig was er minder vocht 
in de lucht voorspeld dan de voorgaande dagen. We dronken 
nog wat en gingen naar ons nest.

’s Morgens op tijd in actie en na het ontbijt ons verzameld om 
na een toespraak te beginnen aan oefening Blauw Koord. Nog 
koud maar met voortreffelijk weer vingen de acht groepen 
gemotiveerde mannen en vrouwen aan. Ik ging met mijn lich-
tingsmaatjes 81-2 Klaas en Ralph mee met groep 2. Het werd 
een mooie oefening in een goede sfeer, waarin de groepen di-
verse testen ondergingen en vragen kregen over de geschie-
denis van het Regiment Infanterie Johan Willem Friso.

Erg interessant om de verschillen te zien tussen “onze” tijd 
en de manschappen van nu met wederzijdse vragen en 
waardering! 

Tijdens de wateroversteek rond de middag kregen we een 
behoorlijke bui met regen en hagel op onze schedel, maar 
hierna kwam toch weer de zon kijken en werd het tijd voor 
wat voedsel!

Diverse zakken werden aangevuld met heet water en klaar is 
de muesli….en weet dat wij nog blikken kregen van de firma 
Struik met witte bonen in tomatensaus en bruine bonen met 
varkensvlees, die verwarmd werden op Esbit-blokjes. Bakje 
koffie van de jongens erbij en we waren weer het heertje! 

En verder ging de oefening weer, terwijl het donker werd 
en we de Site-toren van Darp naderden. Hier waren weer 
vragen over JWF, minder foute antwoorden betekende ook 
minder strafwerk in de vorm van oefeningen. Ondanks dat 
de Bataljonsadjudant zei, dat het geen wedstrijd was, was 
groep 2 als eerste rond de klok van 21.10 uur op de kazerne 
aangekomen. Nog “effe” de gascontrolekamer in en de laatste 
vragen werden gesteld in de regimentskamer van 44 Painfbat. 
Hierna mochten de manschappen overnachten in het veld en 
de veteranen naar een warme douche en een drankje.

Op dinsdag 14 november moesten we op tijd het bed uit 
voor de uitreiking van het blauwe koord. Welverdiend voor 
de ongeveer 80 man! Na de toespraak en het applaus, de 
regimentsborrel met strijdkreet! Een hele mooie afsluiting van 
de Oefening Blauw Koord. 

Wat ik zeker nog wil vermelden is de gastvrijheid en de dank 
van onze oude eenheid en het ontvangen kado, dat ik zeker 
zal nuttigen op een koude dag. 

Met blauwe groet, Wouter Bolder

Foto’s: Herman Boon

Wouter Bolder reikt de behaalde blauwe koorden uit

Oefening Blauw Koord november 2017
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Onze eerste Libanondag in Smilde

Op 7 oktober 2017 hebben wij in het Veteranenhuis in Smilde een Libanondag georganiseerd. Het  was voor ons de 
eerste keer, het was best wel spannend om het te gaan organiseren. Dit hebben we gedaan met behulp van vrijwilligers 
en het is allemaal gelukt. 

Wij kunnen terug kijken op een zeer geslaagde Libanondag, die goed bezocht is. 
Vanuit het hele land zijn boven onze verwachting ruim 75 Unifillers en veteranen 
langs geweest. 

Het weer was niet helemaal geweldig, maar omdat ons Veteranenhuis beschikt over 
een grote kapschuur en een kantine was het voor iedereen goed vertoeven op onze 
locatie. 

Tevens was de UNIFIL Vereniging er natuurlijk ook bij aanwezig. Tijdens de lunch 
werd een  Libanese soep en Libanees brood geserveerd , met speciale worstjes die 
vers gebakken werden. Kinderen konden maïskoekjes bakken, hetgeen zeer goed 
in de smaak viel.

De sfeer in de kantine was fantastisch, onder het genot van een biertje, frisdrankje en 
lekker snacks  werden vele herinneringen opgehaald en leuke gesprekken gevoerd. 
Sommigen hadden hun fotoboeken meegenomen.

Kortom, wij kunnen allen terug kijken op een geslaagde dag en gaan het zeker 
volgend jaar weer organiseren. Dan hopen we weer op een leuke opkomst.

Angeniska Kunstman, Stichting het Veteranenhuis te Smilde.
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Postume medaille uitreiking voor Jan Hoiting

Op 23 oktober 2017 heeft de Inspecteur-Generaal der Krijgsmacht  Hans van Griensven in bijzijn van oud Unifillers 
Majoor Yeb-Jan Joustra en Jan Willem Waitz , Overste Henk Jan van Tilburg  en Kolonel Ton van Mastrigt  op de 
Zwaluwenberg de Libanese ‘Medal for the wounded’ postuum uitgereikt aan de broer van Jan Hoiting. 

Deze medaille werd door de Libanese regering ter beschikking 
gesteld als teken van haar dankbaarheid voor de inzet van VN 
militairen voor Libanon en haar bevolking. 

 Hiermee gaf de IGK extra erkenning en waardering aan een 
collega, die zijn leven liet tijdens inzet voor vrede en veiligheid. 

Uit de toespraak van de IGK: 
Jan Hoiting ,een gewone Groningse jongen, fietsenmaker 
van beroep. Toen hij 18 jaar werd kwam hij onder de 
Dienstplichtwet te vallen. Zoals in die tijd heel normaal was 
voor Nederlandse jongens, werd hij ingelijfd als dienstplichtig 
militair. Op 3 november 1982 kwam hij op als soldaat bij het 
43e Pantser Infanterie Bataljon. Daar leerde hij alles wat een 
Soldaat Infanterie moest kennen en kunnen. Naast gewoon 
infanterist werd hij ook nog opgeleid tot Boordschutter 
Pantserwielvoertuig / Radiotelefonist.

Jan wilde blijkbaar wat meer uit zijn diensttijd halen dan alleen 
maar 14 maanden lopen op de hei en onderhoud plegen in 
de kazerne. Hij meldde zich vrijwillig aan om naar Libanon te 
gaan. Daartoe werd hij overgeplaatst van het 43e naar het 44e 
Pantser Infanterie Bataljon en op 20 juli 1983 vertrok hij met 
het laatste bataljon naar Zuid-Libanon.

Op het moment dat Jan naar Libanon vertrok, was dat 
eigenlijk een onmogelijke taak: Het grootste deel van Libanon 
was bezet door het Israëlische leger, dat te sterk was voor 
UNIFIL om tegen te kunnen houden. De taak van UNIFIL was 
op dat moment meer: het handhaven van de aanwezigheid en 
wachten op het moment dat zij weer echt hun werk konden 
gaan doen. Ook dat simpelweg aanwezig zijn en wachten, 
was geen gemakkelijke taak. Er was voortdurend dreiging van 
de bezettende partijen. En van diegenen die zich tegen die 
bezetter wilden verzetten.

Er vonden gewapende incidenten plaats. En om niet 
volledig machteloos te zijn, waren de Nederlandse militairen 
voortdurend bewapend en klaar om waar nodig die wapens 
te gebruiken. Nederlandse militairen raakten vertrouwd met 
die wapens. Soms te vertrouwd, waardoor de militairen soms 
onvoorzichtig werden, waardoor de veiligheid uit het oog 
werd verloren. Waardoor een wapen per ongeluk afging.

Zoals die 5e oktober 1983, toen Jan dodelijk werd getroffen 
door kogels uit het wapen van een collega. Het is voor mij 
bijna niet voor te stellen hoe groot het verdriet van u als 
familie moet zijn geweest. Voor uw ouders, die hun kind niet 
terugkregen. Voor u, die zonder broer verder moest. En in 

Henk Hoiting krijgt van de IGK de Herinneringsmedaille VN voor zijn broer
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Henk Hoiting neemt de postuum aan zijn broer toegekende Libanese medaille in 
ontvangst uit handen van de IGK

Henk Hoiting, zijn echtgenote met het gezelschap op de Zwaluwenberg in 
Hilversum

een gezin waarin opeens zoveel pijn was. Niets kan dat lijden 
verzachten. En er is niets waarvan je kan zeggen, dat het leven 
van Jan een goede prijs was om ervoor te betalen.
Het was een ongeluk. Het had niet hoeven gebeuren, niet 
mogen gebeuren. Het had voorkomen kunnen worden als 
anderen voorzichtiger waren geweest. Maar het is iets, dat 
kan gebeuren wanneer militairen worden ingezet. Sommigen 
plaatsten vraagtekens bij het nut en noodzaak van deze missie.
De bevolking in Zuid-Libanon was blij dat onze militairen wel 
in Libanon waren. Zij waren blij dat jonge mannen zoals Jan 
bereid waren om dat risico te lopen. Om vanuit hun eigen land 
naar het oorlogsgebied Libanon te gaan. De aanwezigheid 
van UNIFIL was voor de lokale bevolking een teken dat Israël 
het in hun land niet alleen voor het zeggen had. Dat zij niet 
volledig waren overgeleverd aan de door velen gehate lokale, 
door de bezetter gesteunde militie, het South Lebanese Army. 
De aanwezigheid van militairen zoals Jan, betekende voor 
de lokale Libanese bevolking dat zij niet alleen stonden in 
hun ellende. In de woorden van één van die Libanezen: “Het 
betekende dat de wereld hen niet was vergeten”.

En de Nederlandse militairen, Jan en zijn maten, waren goed 
voor de lokale bevolking. Ja natuurlijk, de rijke Nederlandse 
soldaten waren goed voor de handel. Maar meer nog lieten 
zij door hun aanwezigheid tussen de bevolking nog iets zien 
van stabiliteit en van zekerheid. Zij boden medische zorg, die 
anders niet zou zijn geweest. En zij behandelden de lokale 
bevolking met vriendelijkheid en respect, met normale 
medemenselijkheid, wat al die andere partijen achterwege 
lieten. Het is niet voor niets dat tot op de dag van vandaag de 
mensen in het voormalige Dutchbatt-gebied, oprecht houden 
van de Nederlanders. Jan en zijn maten hebben geen vrede 
gebracht. Zij hebben wel veel gegeven, waar de Libanezen 
hen tot op de dag van vandaag dankbaar voor zijn. 

Voor UNIFIL-militairen die hun leven hebben gegeven, heeft 
de Libanese regering de dankbaarheid van haar bevolking 
vertaald in de toekenning van een medaille. De “Medal for 
the wounded” is door de Libanese regering ingesteld om 
erkenning en waardering uit te drukken voor haar eigen 
militairen die in de strijd gewond raakten. Die erkenning en 
waardering heeft zij uitgebreid naar de VN-militairen, die 
omkwamen terwijl zij zich inzetten voor Libanon en voor de 
Libanezen. Zo is deze onderscheiding ook toegekend aan Jan.   
Het is een blijvend symbool van de dankbaarheid van Libanon 
aan Jan Hoiting
• voor zijn bijzondere inzet als militair
• voor zijn bereidheid om zich in te zetten voor vrede, vrijheid 

en veiligheid van mensen aan wie hij niets verschuldigd was
• en voor het onnoemelijk grote offer dat hij daarbij heeft 

gebracht.

Tekst en foto’s: Jan Willem Waitz
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De slag om de Sloedam 1944 – de Mallardmars
 

Door een combinatie van Canadese en Schotse eenheden werd in 1944 op Walcheren een hevige slag geleverd. Om 
deze slag in de herinnering te houden heeft het ‘Bevrijdingsmuseum Zeeland’ te Nieuwdorp een route uitgezet, bekend 
als de Mallardmars. De UNIFIL Wandelgroep (UWG) was ook bij deze 8ste editie weer van de partij. 
 
 ’s Morgens bleken de gereserveerde lupa’s spoorloos. Er werd 
gang gezet richting start locatie het  Bevrijdingsmuseum. 
Achteraan in het nieuwe gedeelte van het museum is er een 
kapelachtig kerkje, waar de inschrijving was gesitueerd. Daar 
aangekomen waren er ook de andere deelnemers van de 
UWG mét de spoorloze lupa’s. Het is en blijft een mooi moeilijk 
woord: communicatie. 

Om 09.00 uur was de start. De plaatselijke media was aanwezig 
met beeld en geluid. Het camera team begon te draaien 
om een strijdvaardig detachement op de plaat te krijgen. 
DE UWG was de enige die zich vertegenwoordigde met een 
detachement van 10 man. “Voorwaarts Mars” klonk het. De 
schrijver zelf had het zweet dik op de kop staan. Er werd geen 
rekening gehouden met ouderdom. “Ja, het moet er strak op 
staan!“ aldus Detco Ruud . De cameraploeg bleek ook mobiel 
te zijn, en volgde ons naar de uitgang over de Bailey brug. 

Het tempo zat er goed in. Langs dijken en gewonnen land 
liepen wij langs een dijk met oude verdedigingsbunker 
uit die periode. Bij het naderen van de eerste stempelpost 
was ook het monument van de Sloedam, te weten het 
MALLARDviaduct. Hier staat ook het monument geflankeerd 
met drie vlaggenmasten met de Nederlandse, Canadese 
en Engelse vlag halfstok. Om 10.30 uur vond de ceremonie 
plaats. Wij konden nog net voor dat tijdstip als detachement 
de Eregroet brengen. Toch altijd een indrukwekkend moment. 

Het traditionele tijdstip van 11.00 uur naderde; tijdens deze 
happening mag een ieder een moment van gedachtegoed 
uitspreken in het kader van verbroedering. Het ‘glas’ werd 
geheven vanuit een nieuwe beker met het beeldmerk van 
de UWG vlag. Tijdens dit bijzondere moment werd het idee 

opgevat om als deelnemer 
van de UWG elke keer bij 
een wandeling een donatie 
te doen voor het financieren 
van een hulphond voor een 
veteraan en daarmee zo 
onze verbondenheid aan te 
geven. Hierin kon een ieder 
zich vinden. Details van dit 
initiatief zijn bij de Detco 
Ruud te verkrijgen. 

Na deze traditie werd er weer verder gewandeld. Ook na 
de tweede stempelpost werd er weer stevig doorgestapt. 
Vermoeidheid en dwalende gedachtes werd de schrijver 
dees een ietwat noodlottig. De Zeeuwse zee klei lag aan een 
ongewilde duikeling ten grondslag. Met een beschadigd 
imago werd de mars doorgezet. 

Langs een mooie bosrand richting de derde en tevens laatste 
stempelpost werd de stemming door ballades van een van de 
deelnemers in een hogere sferen gebracht. Bij de binnenkomst 
bij ons einddoel werd halt gehouden voor een groepsfoto. Wat 
al de hele dag dreigde werd bewaarheid met miezerige regen. 
Met een tevreden gevoel werd deze Mallardmars afgelegd. 
 
Voor de activiteiten van 2019 (75 jaar Slag om de Sloedam) 
gaat het museum nog interessante zaken organiseren. 
Iedereen bedankt voor het welslagen van deze dag,

Uw verslaggever  in vogelvlucht , Carel C. Oberman 
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De Walk 4 Veterans

Leden van de UNIFIL Wandelgroep namen deel aan de jaarlijkse 
Walk 4 Veterans. Een sponsor-wandeltocht, op verschillende 
dagen en verschillende locaties, waarbij de opbrengst ten 
goede komt aan Hulphond Nederland. Deze organisatie leidt 
hulphonden op, voor veteranen met een fysieke of geestelijke 
zorgvraag, om die veteranen een nieuw perspectief te bieden. 

Na afloop van de Walk 4 Veterans (september 2017) 
overhandigde Generaal-majoor b.d. Henk Morsink een 
cheque van 13.500 euro aan Monique Egbers van Hulphond 
Nederland (foto www.hulphond.nl) 

Theo Rovers:  Steek een poot uit en doneer........  
 Wij, leden met aanhang en vrienden van de UNIFIL Marching 
Group, hebben op 23 september 2017 de ‘Walk 4 Veterans’ 
gelopen, die in het teken staat van de veteranenhulphond.  
 Na afloop van de wandeltocht werden we bijeen geroepen 
voor een toespraak van de organisatoren van de Hulphond 
organisatie over het presteren en het bijeen halen van een 
geweldige donatie voor de stichting. In feite werd je er een 
beetje stil van, van wat een hond betekent voor mensen, die 
echt hulpbehoevend zijn, van therapie, ADL, epilepsie tot PTSS 
en die een viervoeter als vriend bezitten.  Ook door verhalen 
van de aanwezige mensen die de hulphond bij zich hadden. 
Het door ons als wandelgroep bijeen gebrachte aandeel 
aan donatie bijdrage stak wat schril af bij het hele en 
overweldigende bijeen gebrachte bedrag.  Totdat onze 
hedendaagse organisator van de UNIFIL Marching Group 
opperde: ‘’Wij gaan dit overtreffen….’’ Een mooi doel is 
geboren.  

Nu daad bij het woord. Inmiddels is er een kort overleg 
geweest met de secretaris van de UNIFIL Vereniging en deze 
vond dit een mooi initiatief. Onze voorzitter heeft inmiddels 
de eerste contacten gelegd met de stichting Hulphond en 
hen onze plannen voorgelegd.  Ook is er al een start van 
inzameling gemaakt tijdens ons ’11.00 uurtje’ bij een van de 
laatste wandelingen voor ons in 2017.  

Laten we een mooi doel bereiken voor 2018 en wees allen 
aanwezig op de Walk 4 Veterans 2018.

Sinterklaas in Libanon/Nederland

Diegenen, die de feestdagen in het Midden Oosten hebben 
doorgebracht, hebben daar vaak veelvuldig foto’s van gemaakt 
en goede herinneringen aan. Temeer als we nu samen zijn met 
ons gezin, dat we weten wat het is om in je eentje in Libanon 
de feestdagen te vieren met je maten in plaats van met je 
geliefden.

Ter voorbereiding op de feestdagen zijn voor de feestdag 
van Sinterklaas met de veldpost nog pakketten bezorgd in 
Koningsbosch en Roggel. Om ons er aan te herinneren dat er 
mensen zijn die ons nog steeds nodig hebben in Libanon of 
in Nederland.

UNIFIL Wandelgroep Walk 4 Veterans. 
Foto: www.hulphond.nl
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Regionale Veteranendag Hilvarenbeek 

Op zaterdag 28 oktober vertrokken John van Heul en ik ‘s morgens vroeg naar Hilvarenbeek waar Stichting Veteranen 
Hart van Brabant de Veteranendag Hart van Brabant organiseerde. Traditiegetrouw wordt deze dag op de eerste 
zaterdag na 27 oktober gevierd, de datum waarop de regio Tilburg in 1944 bevrijd werd van het juk van Nazi-Duitsland.

De gemeenten Tilburg, Goirle, Oisterwijk, Loon op Zand, 
Hilvarenbeek en Gilze en Rijen organiseren dit evenement om 
beurten voor hun veteranen. Dit jaar was Hilvarenbeek aan 
de beurt en op het Vrijthof vond van 10.00 tot 17.00 uur een 
openbaar en gratis toegankelijk evenement plaats. Aanwezig 
waren talrijke militaire voertuigen, evenals door een HAWK-
luchtafweersysteem, observatie- en commandoposten en 
zelfs een volledig functionele veldkeuken. Leden van re-
enactmentverenigingen als Bartje Compagnie en MARS 
bemannen de voertuigen en posten. Daarnaast was de NUV 
aanwezig met diverse voertuigen, ( YP 408, YPR, YA 126 en 
Nekaf ) merchandise, veldkeuken en een boog/mediatent 
waarin cd’s werden getoond van onze tijd in Libanon. 

 Maar daar bleef het niet bij. Om interactie met bezoekers 
te genereren werden er ook verschillende demonstraties 
opgevoerd en was het mogelijk om een rondrit te maken 
met een DAF YA 4442. Dit alles werd muzikaal omlijst door DJ 
Underground Tacticz (zelf een veteraan).

Na aankomst verzamelden we ons met de rest van de UNIFIL 
vrijwilligers  en hebben we eerst alles  opgesteld rondom het 
centrale plein. De sfeer zat er gelijk goed in. Het was droog 
en de organisatie verzorgde ons goed met een natje en een 
droogje. De mediatent was een groot succes. Veel bezoekers 
hebben in de tent gezeten en naar de cd’s gekeken, en 
tegelijkertijd  had je leuk contact met ze. Het bekijken van 
deze cd’s roept toch bij veel mensen vragen op en dan is het 
leuk om hierover in gesprek te raken.  Nadat de keuken was 
gerepareerd  (dank aan Henk, Jan-Arie en Wijnand) aan het 
einde van de middag, heeft deze vele soepmaaltijden bereid. 
Daarmee was deze dag bijna ten einde.  

Het was voor mij de eerste keer in Hilvarenbeek, maar ik 
heb deze dag genoten. Volgend jaar op naar de volgende 
gemeente. Langs deze weg wil ik alle vrijwilligers die aanwezig 
waren en de ondersteuning van Nico Bobeldijk bedanken. 

Met blauwe groet,
Joop hoek

Oorlogmuseum Overloon was op zondag  8 oktober gratis te bezoeken in het 
kader van het project Crossroads Brabant 40-45. Ruim 1.800 bezoekers kwa-
men luisteren naar de ervaringen van militaire veteranen. Unifiller Jos Rem-
men vertelde op het podium over zijn ervaringen destijds in Libanon en over 
het verwerken van oorlogservaringen in relatie tot PTSS. Na Jos vertelden an-
dere Nederlandse veteranen over hun ervaringen, onder andere in Irak en Af-
ghanistan. Achteraf kijkt het museum in Overloon terug op een geslaagde dag. 

Kijk voor meer info op www.oorlogsmuseum.nl

Hilvarenbeek Regionale Veteranendag Hart van Brabant

Hilvarenbeek Veteranendag Hart van Brabant .
Henk Schoenmakers en Wijnand van de Ree scheppen erwtensoep op.
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In memoriam
 
 
Het jaar 2017 loopt ten einde. Een jaar waarin we afscheid 
hebben moeten nemen van dierbaren, Unifillers, vrienden, 
leden van de vereniging. Wij gedenken hen met eerbied.
 
Overleden 2016/2017, voor zover de berichten de vereniging 
hebben bereikt: 
 
Rob Weijtmans                oktober 2016
Bram van der Veen          08-11-2016
Hans Laarman                 31-12-2016  
John Kunstman               25-02-2017
Harry Harkema                28-02-2017
Willem van Eijk               04-03-2017
Willem Jan Zuidveld        april 2017
Ernst Jasper  13-07-2017
Ferry van den Brûle         05-08-2017
Arie de Jong                    06-08-2017
Twan van Osch               23-08-2017
Klaas Staal                      01-09-2017
Henk Goos                      23-08-2017
Jan van der Plas             05-10-2017
Jan van Essen                05-11-2017
Jan van Gent  16-11-2017
 
Opdat zij mogen rusten in vrede

Monuta team bijzondere uitvaarten
Wij zijn 24 uur per dag bereikbaar op 055 - 527 42 77.
Kijk ook op www.monuta.nl/veteranen

“ Erkenning en waardering staan 
voorop bij onze dienstverlening”
Veteranen hebben een bijzondere status in Nederland. Monuta wil graag iets 
terug doen voor die mensen die zich hebben ingezet in dienst van de vrede. Daarom 
ont wikkelden we de Monuta Veteranenuitvaart. Om recht te doen aan het bijzondere 
verleden van veteranen. Een veteranenuitvaart is een uitvaart met bijzondere elementen 
die te maken hebben met het verleden als veteraan. Het team bijzondere uitvaarten van 
Monuta heeft alle kennis in huis om een veteranenuitvaart te verzorgen. De teamleden 
zijn bekend met verschillende protocollen, ceremonieel en onderscheidingen.
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Een van ons / Unifillers met een passie

De rubriek met steeds een interview met een Unifiller met een bijzondere hobby of vrijwilligerswerk. Eén van ons dus, 
over de passie van vrijetijdsbesteding naast het reguliere werk of na zijn FLO.

Dit keer een portret van Klaas Cock (1963). Hij woont in 
Meedhuizen (Groningen) en is getrouwd met Brigitte 
Koopman. Zij is zelf ook veteraan, heeft acht jaar bij de 
Koninklijke Marine gevaren. O.a. is zij uitgezonden geweest 
naar de Golfoorlog, met een mijnenjager in 1991 (Operatie 
Desert Storm).

Klaas diende in Libanon van november 1981 tot en met maart 
1982 bij de Charlie Compagnie. Zijn post was Post 7-5 Fort 
Wanhoop, waar hij diende als soldaat – waarnemer. Nu werkt 
hij als Pakket sorteerder bij Post NL. 

LIBANON -Wat is het eerste dat je te binnen schiet als we 
het over Libanon hebben?
“Ik heb een mooie tijd gehad, waar ik ook veel spannende 
momenten heb meegemaakt. De kameraadschap onderling, 
ik had het niet willen missen.”

Wat zal je nooit vergeten, wat heeft de meeste indruk gemaakt?
“De dagelijkse beschietingen vanaf de Israëlische grens. Dit 
was de voorbereiding voor de grote inval in juni 1982.

Het land en de mensen daar hebben toch ook wel veel indruk 
gemaakt. Overdag werd je door de locals uitgenodigd voor 
de thee, en s’avonds schoten de mensen van hetzelfde dorp 
(DFF) richting je post. Wij zaten buiten het UNIFIL gebied, het 
Haddad gebied (de enclave). Wanneer Haddad de enclave 
dicht gooide (wat regelmatig gebeurde) kon er niks meer naar 
onze post komen. Geen eten, geen waterwagen, geen post 
etc. Helemaal niks. Dan waren we op ons zelf aangewezen. Wij 
waren met zijn vieren. een kleine post dus.”

Hoe kijk je terug op je Libanontijd? 
“Toch een mooie tijd die ik niet had willen missen. Ik ben heen 
gegaan als kleine jongen, maar kwam terug als een volwassen 
man. Een hoop gezien en meegemaakt, waaronder dus veel 
angstige momenten.”

PASSIE
Klaas doet actief aan jacht en heeft een twee jachthonden. Hij 
vertelt: “Al als klein jochie ging ik mee met mijn opa, vader en 
ooms op jacht. Deze jaagden al heel lang, dus het is me met 
de paplepel ingegoten. Op 21 jarige leeftijd ben ik zelf mijn 
jachtakte gaan halen. Sinds die tijd ben ik zelf zeer betrokken 
bij de jacht.”

Hij heeft een aantal jachtvelden in zijn woonomgeving. 
Daarnaast jaagt hij af en toe in Duitsland op wilde zwijnen. 
Op uitnodigingen van andere jagers komt hij verder door het 
hele land. 

Je/jullie jachthonden, doen jullie de honden samen, Bri-
gitte en jij?
“Een echte jager heeft een goede jachthond naast zich. Zo 
heb ik eigenlijk altijd twee jachthonden gehad. Toen ik Brigitte 
leerde kennen, wist zij eigenlijk niets van de jacht af. Ik heb 
haar een paar keer mee genomen en uitgelegd wat wij nu 
precies allemaal doen als jager. Zo heeft zij kunnen zien dat 
wij het niet doen om het schieten, wij gaan er verantwoord 
mee om. Ook heeft zij de honden zien werken. Het samenspel 
tussen jager en hond, en voorjager en hond is een mooi 
gezicht. Zij wilde wel met mij mee op jacht, maar dan wilde ze 
wel met een hond werken. Dit is dan ook gebeurd.” 
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Wat doe je/doen jullie precies? 
“Ik zelf jaag met het geweer en een hond. Brigitte is zoals we 
dat noemen een voorjager. Zij jaagt dus alleen met een hond. 
Hier in de provincie mogen wij verschillende soorten wild 
bejagen. Denk aan haas, fazant, wilde eend, kraai, houtduif, 
diverse ganzen soorten, vos en reewild. Het bejagen van deze 
diersoorten is landelijk en provinciaal, maar wettelijk bepaald.
Ook is het per periode afhankelijk welk diersoort bejaagd mag 
worden.”

Klaas vertelt dat tijdens de jacht hun honden een grote rol 
spelen. Het zijn binnen de jachtwereld “allround” honden. Zij 
zijn voor alle aspecten van de jacht inzetbaar. Zij werken voor 
het schot en na het schot. Dit betekent dat zij het wild zoeken, 
aanwijzen (voorstaan), uitstoten en apporteren. 

“Ook zijn onze honden getraind en inzetbaar voor “Zweetwerk”. 
Wanneer bijvoorbeeld een ree aangereden wordt door 
een auto en gewond weg rent, gaat hij op zoek naar een 
rustige plek. Het dier heeft veel pijn en zal uiteindelijk een 
pijnlijke dood sterven. Onze honden kunnen aan de hand 
van bloedsporen, vachthaar en botsplinters, tot 48 uur na de 
aanrijding, het spoor volgen. Dus wanneer een aanrijding is 
gebeurd, wordt de hond het liefst zo snel mogelijk ingezet. Hij 
spoort het gewonde dier op, zodat de jager het dier uit zijn 
lijden kan verlossen.”
 
Hoe lang doe je dit al?
Inmiddels ben ik al ruim 35 jaar zelf jager, en werk ik daarbij 
met jachthonden.

Kun je iets vertellen over je/jullie jachthonden? De oplei-
ding, kost dat veel tijd? 
“Frodo was mijn Duitse Staande Langhaar, hij is vorig jaar op 
14 jarige leeftijd overleden. Dat was echt mijn maatje, hij ging 
altijd met mij mee. Ook al had hij wat last van artrose, thuis 
laten was geen optie, hij brak het hele huis af en blafte de hele 
buurt bij elkaar. Hij moest en zou met mij gaan. Elke zaterdag 
zat hij al onderaan de trap te wachten tot ik uit bed kwam, 
want hij wist dat we dan op pad gingen.” 

Na zijn overlijden was hun andere hond Mylo erg veranderd. 
Van een enthousiaste, blije hond naar een verdrietige, slome 
hond. Mylo was aan het rouwen, hij miste zijn maatje Frodo. 
Klaas vertelt dat Frodo hem veel geleerd heeft. “Honden leren 
ook van elkaar.”

Mylo was overduidelijk aan het rouwen, en zakte steeds verder 
weg. Na een tijdje hebben ze toch besloten om een nieuwe 
pup aan te schaffen. Dit in de hoop dat Mylo hierdoor weer 
actief werd en over zijn verdriet heen kwam. Dus kwam hun 
nieuwe Duitse Staande Langhaar pup genaamd Nero. “Zijn 
officiële stamboom naam is Hunter v/d Scheghoeve. Alsof 
het zo heeft moeten zijn, want Frodo en Nero stammen van 
dezelfde bloedlijn af, dus zijn familie van elkaar.” 

Hoeveel tijd neemt het in beslag?
“Het trainen en opleiden van een jachthond kost veel tijd en 
energie. Het opleiden begint al bij de fokker thuis, en bij ons 
zodra we hem hebben met acht weken. Het laten wennen aan 
geuren d.m.v. veren van een eend of kraai. Het laten wennen aan 

een schot. Het laten apporteren van dummy’s etc. Daarnaast 
volgt hij de puppytraining.” Klaas vertelt verder: “Omdat het 
een jachthond is, gebeurt dit wel bij een jachthondenschool. 
Na de puppytraining gaan de verdere jachttrainingen volgen. 
De hond gaat leren apporteren over water, gaat leren zoeken 
naar verloren wild, komt onder commando te staan, gaat 
zelfstandig leren denken om te werken in het veld, leert om 
een duo te vormen met zijn baasje/voorjager. Blindelings 
vertrouwen in elkaar.”

Mylo in actie tijdens de jacht

Klaas in Libanon, waarnemer op Post 7-5 1981-82
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Oproep

Kent u/bent u een Unifiller met een passie? Een 
bijzondere hobby, of vrijwilligerswerk? En vindt u/vindt 
die het leuk om daarover een keer te vertellen in de vaste 
rubriek in de Dubbel Vier? Neem dan contact op met de 
redactie via ons mailadres redactie@unifilvereniging.nl  
We maken dan een afspraak voor een interview. 

 Al met al neemt dit veel tijd in beslag. Niet alleen de training 
momenten, maar dagelijks met de hond(en) bezig zijn. 

Is het een dure hobby? 
Klaas: “Jagen is een vrij dure hobby. De opleiding, aanschaf 
van wapens (6 stuks), munitie, honden, kleding kost veel geld. 
Daarnaast de opleiding voor de honden, de gezondheid, 
juiste inentingen van de honden, verzekeringen, jachthuur 
en jaarlijks verlengen van je jachtakte en wapenvergunning. 
Jaarlijks ben je hier veel geld aan kwijt.”

Successen behaald, wedstrijden, beoordelingen? Wat is 
het mooist of leukste  tot nu toe? 
Met Mylo, onze Grote Munsterlander, hebben ze diverse 
successen behaald. Hij heeft diverse diploma’s behaald 
bij de jachthonden proeven. Daarnaast is hij nationaal en 
internationaal kampioen, de beste reu van zijn ras. “Daar zijn 
we super trots op!” Ook is Mylo getraind in het zweetwerk. 
Hierdoor worden zij dus regelmatig gevraagd om met hem 
een nazoek te doen. 

“Mylo staat binnen de jachtwereld bekend als een hele goede 
jachthond, hier zijn wij uiteraard erg blij mee en trots op. 
Buiten Nederland is hij inmiddels ook bekend. Hij heeft op 
de cover gestaan van een aantal grote jacht magazines in 
Amerika. Dus ook hier erg trots op.”

Wat wil je er verder nog over kwijt…….. 
“Jagen is schadebestrijding en wild beheer. Je wordt niet 
zomaar jager. Je moet hiervoor een opleiding volgen, 
bestaande uit theorie en praktijk schietvaardigheid. Deze 
opleiding duurt alles bij elkaar een jaar. Een jager heeft 
uitgebreide kennis van de natuur en alle diersoorten die in 
de vrije natuur leven. Een jager weet precies wat voor soorten 
wild en hoeveel er in zijn veld zit. Dit is in het belang van wild 
beheer. Een populatie mag niet te groot maar ook niet te klein 
zijn. De populatie moet in balans blijven. Daarnaast is het van 
belang dat hij weet welk wild er zit, en wat voor schade deze 
veroorzaakt bij boeren. Hazen en reeën maken bijvoorbeeld 
veel schade in wortelen en bieten. Kraaien/eenden/duiven/
ganzen veroorzaken veel schade in graan/tarwe. 

Daarnaast benut een jager ook. Het geschoten wild slacht 
ik zelf en wordt bij ons ook gegeten. Een biologischer stukje 
vlees kun je niet krijgen, 100 % scharrelvlees. 

….. een rijk mens …. 
“Uit mijn hobby haal ik zeker veel voldoening. Het geeft 
mij rust. Ik kan genieten als ik in de vrije natuur ben. Ik hoef 
niet eens altijd mijn geweer bij me te hebben. Wanneer ik 
tegen een boomstam zit, mijn hond naast me op de grond, 
verrekijker in de hand, kan ik erg genieten van de natuur en 
het wild wat ik om me heen zie. Op dat soort momenten voel 
ik mij een rijk mens. Meer heb ik dan niet nodig. Ik kom dan tot 
rust, en kan even alles van me af laten vallen.”

Klaas vertelt verder: “Daarnaast zijn de momenten dat ik op 
jacht ga, met mijn vrouw en medejagers, ook heel bijzonder. 
Op die momenten ben je een hele dag op pad met mensen die 
dezelfde passie hebben als jij. En allemaal hebben zij respect 
voor de natuur en voor het wild. Hoe raar dat misschien ook 

mag klinken. Maar een echte jager schiet niet om het schieten, 
hij beheert.”

Link met Libanon?
Zit er een link in met je UNIFIL tijd? 
“In Libanon was ik uren aan het waarnemen. Eigenlijk doe 
ik dat nu nog steeds, maar dan in mijn jachtvelden. Ik weet 
precies wat er zit aan wild en vogelsoorten, en wat er bloeit 
en groeit.” 

Ben je een actieve (Libanon) veteraan? 
“Ik ga regelmatig naar de jaarlijkse Veteranendag in Den Haag 
en 5 mei naar Wageningen. Dan loop ik ook mee in het defilé, 
mits mijn gezondheid dat toelaat. Vorig jaar ben ik geopereerd 
aan darmkanker. Ik ben toen wel naar Wageningen geweest 
en heb het defilé mee gereden in een YP. Verder ga ik ieder jaar 
op 4 mei naar de Dodenherdenking in Havelte bij het UNIFIL 
monument.”

Dit jaar heeft hij, samen met twee maatjes uit zijn lichting, 
de oefening Blauw Koord gedaan. Ze bleken de enige drie 
veteranen, die hem helemaal uitgelopen hebben…..

Heb je een levensmotto? 
Klaas: “Geniet elke dag van alle (kleine) dingen om je heen, het 
leven is al kort genoeg.”

Nero tijdens zijn training voor de jacht
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Nederland kent als gevolg van de Veteranenwet (2012) sinds juni 2014 een 
Veteranenloket, waar veteranen en/of hun partners met hun vragen terecht 
kunnen. Het telefoonnummer van het Veteranenloket is 088 – 334 00 00. De 
verenigingen, ook de UNIFIL Vereniging, kennen veelal een nuldelijnsonder-
steuning. Maatjes onder elkaar voor elkaar, voor een luisterend oor en kame-
raadschappelijke hulp, Nuldelijnsondersteuning is een project van het Vetera-
nenplatform.

Nuldelijnsondersteuning

Hieronder de lijst met nuldelijnsondersteuners van de UNIFIL Vereniging. Cees van Ingen is voor de NUV de coördinator. Zit je 
verlegen om een praatje? Loop je ergens tegenaan? Schroom niet en neem eens contact op. 

Cees van Ingen  ZH/NBr.midden 06-24167686
Henk Baas  Fl./A’dam  06-39864658
Piet van Eekelen West Brab/Zlnd 06-40434536
Eike-Jan  Koster  Zuid-Holland 06-40439692
Jan Leenslag  Zuid-Holland 06-40500856
Hans van Lent  ZH/NBr.midden 06-28295477
Klaas  Mars  Ov.west/Fl. 06-51082753
Cor Aalbregt  Utrecht  06-12304236
Johannes Veltman  Gelderland 06-24165879

Henk de Wit  Groningen  06-51246516
Ico  Jongerden  Overijssel  06-84426710
Wim  van Beek  Gelderland 06-81321886
Gerrie  van Beek-Klaij Gelderland 06-81321886
Léon Heber  Limburg/België 06-53893297
Klaas  Zijlstra  Friesland  06-18696884
Edwin  Hissink  Noord-Holland 06-24794142
Marcel ter Voert  Geldeland/Overijssel 06-14063223
Albert  Zomer  Overijssel  06-15318939

Intervisiebijeenkomst NOS 2017

Op 28 oktober jl. is er een intervisiebijeenkomst 
Nuldelijnsondersteuning (NOS) geweest met de 
Nuldelijnsondersteuners van de Stichting Marechaussee 
Contact(SMC), Vereniging Veteranen en Oud-Militairen 
Korps Militaire Administratie (VVO-MA) en de Nederlandse 
UNIFIL Vereniging (NUV).

Deze bijeenkomst is verplicht en dient minimaal 1x per 
kalenderjaar plaats te vinden. Als locatie werd gekozen 
het Marechaussee Museum te Buren. Door verhuizing 
binnen het museum mochten we deze keer plaatsnemen 
in de Dependance van het Museum. De bijeenkomst werd 
bijgewoond door een 9-tal nuldelijnsondersteuners van 

genoemde verenigingen.

De bijeenkomst werd georganiseerd door Tamara Heijster-
Mulder, coördinator VVO-MA, Dirk van Harten, coördinator 
SMC en Cees van Ingen, coördinator NUV.

Vaste agendapunten waren:
• Als Nuldelijnsondersteuner optreden als mediator bij een 

conflict tussen vader en zoon, waarbij de vader een Indië 
veteraan was.

• Hulpverlening i.c.m. Social Media. 

De overige tijd werd gevoed met levendige discussies 
Nuldelijnsondersteuning betreffende.

Om 12.00 uur werd de dag onderbroken voor een heerlijke 
lunch, verzorgd door Diny de Heus, als vrijwilligster verbonden 
het Museum.

Rond de klok van 14.30 uur sloot de dagvoorzitter de 
bijeenkomst en ging een ieder weer huiswaarts. Al met al kan 
teruggekeken worden op een leerzame bijeenkomst.

Cees van Ingen
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